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Plenara Comitetului 
judeţean Sibiu al P.C.R.

Ieri dimineaţă s-au desfăşurat, în 
sala de şedinţe de la sediu, lucră
rile Plenarei Comitetului judeţean 
Sibiu al P.C.R,

Au participat membrii Comitetului 
judeţean de partid, membrii comisiei 
de revizie a Comitetului judeţean, 
secretarii comitetelor orăşeneşti şi 
comunale de partid, reprezentanţi ai 
presei centrale şi locale.

Ordinea- de zi: 1. Adoptarea pla
nului de măsuri privind întimpinarea 
celei de a XXX-a aniversări a eli
berării patriei de sub jugul fascist, 
sărbătoarea naţională a poporului 
nostru; 2. Informare cu privire la 
aplicarea în viată a hotărîrii Con
ferinţei judeţene de partid pentru 
întărirea rîndurilor partidului, selec- 
ţionrrea, creşterea şi promovarea 
cadrelor şi îmbunătăţirea muncii de 
rezolvare a scrisorilor şi de primire 
în audientă a oamenilor muncii; 
3. Probleme organizatorice.

După deschiderea lucrărilor, tova
răşul Ulchard Winter, membru su
pleant al Comitetului Executiv al 
C.C. al P.C.R., prim-secretar al Co
mitetului judeţean de partid, a su
pus aprobării plenarei ordinea de zi, 
aceasta fiind, apoi, adoptată în una
nimitate. Materialele aferente ordinii 
de zi fiind difuzate spre studiere, 
s-a dat cuvintul participanţilor, care 
au abordat, în discuţii aspecte ale 
muncii organelor şi organizaţiilor de 
partid, au evaluat realizările dobin- 
dite da colectivele de oameni ai 
muncii din economia judeţului in 
primul trimestru al acestui an jubi
liar, dezbătînd căile şi mijloacele 
pfentru sporirea aportului fiecărui 
colectiv la amplificarea înfăptuirilor, 
la realizarea şi depăşirea angaja
mentelor asumate în cinstea marilor 
evenimente politice ale lui 1974 — 
a XXX-a aniversare a eliberării Ro
mâniei de sub. jugul fascist şi Con
gresul al XI-lea al Partidului Comu
nist Român. Au luat cuvintul, ast
fel, tovarăşii Aurel Cristea, Vaier 
Vlaşln, Gheorghe Nilca, Maria Asta- 
nei, Hie Socaciu, loan .Muntiu, Ana 
Barna, Vasile Mirlea,'Richard Schn- 
ster, Eremia Bădilă, Andrei Müller, 
Mircea Oprişiu, loan Posa.

In consens, vorbitorii au relevat 
cu pregnantă importanta deosebită 
pe care o au preocuparea constantă, 
canalizarea tuturor eforturilor orga
nizaţiilor de partid, ale colectivelor 
de muncă din industrie şi agricul
tură spre statuarea unui ritm optim 
al realizărilor in această lună şi in 
cele viitoare, pentru îndeplinirea 
exemplară a sarcinilor sporite din 
acest an al marilor evenimente po
litice şi naţionale, angajindu-se, in 
numele comuniştilor, al colectivelor 
de oameni ai muncii din economia 
judeţului să-şi sporească contribuţia 
la aplicarea în practică a măsurilor 
stabilita de plenară, pentrti o anga
jare totală în realizarea angajamen
telor asumate în judeţul Sibiu în 
acest an. O atenţie aparte a fost 
acordată necesităţii impulsionării 
realizării investiţiilor, organizării 
mai bune a muncii în toate locurile, 
îmbunătăţirii activităţii de export, 
sporirii competitivităţii produselor 
noastre, a eficienţei, stibordonînd 
propunerile făcute preocupării cen
trale de nivel judeţean privind atin

gerea în acest an a ritmului înscris 
in plan, cel mai- înalt din întreaga 
istorie a judeţului. Ş-au subliniat, 
de asemenea, imperativele de mate 
pregnanţă ale etapei cu privire ia 
eficienţă, la gospodărirea judicioasă 
a materiilor prime, a materialelor, 
combustibililor şi energiei precum şi 
relaţia intimă dintre realizarea inte
grală a tuturor sarcinilor de plan, 
a angajamentelor şi necesitatea unei 
atenţii statornice pentru întărirea 
numerică şi calitativă a organizaţii
lor noastre de partid, recrutarea şi 
pregătirea forţei de muncă, punerea 
în practică a hotărîrilor de partid 
cu privire la selecţionarea, creşterea 
şi promovarea cadrelor.

După dezbateri, plenara a aprobat, 
în unanimitate, ambele documente 
prezentate, cu includerea propurerî- 
lor făcute de cei care au luat cu
vintul.

In cadrul celui de al treilea punct 
al ordinii de zi, primul secretar aî 
Comitetului judeţean de partid a in
format plenara asupra cererii tova
răşului Victor Mureşan, de a fi eli
berat, din motive de sănătate, <jîn 
funcţiile de membru al biroului şi 
secretar al Comitetului judeţean de 
partid, preşedinte al Consiliului ju
deţean de control muncitoresc al 
activităţii economice şi sociale. Ple
nara a aprobat în unanimitate cere
rea prezentată.

Tovarăşul Richard Winter a evi
denţiat în cuvinte calde activitatea 
meritorie a tovarăşului Victor Mure
şan în cadrul biroului şi' secretaria
tului, meritele sale în rezolvarea 
diverselor probleme ale activităţii 
politice şi economice, multumindu-i, 
în numele organului de partid, pen
tru munca depusă.

Plenara a ales, în unanimitate, pe 
tovarăşul Nistor Palcu membru In 
b iro u  şi secretar al Comitetului ju
deţean de partid, preşedinte al Con
siliului judeţean de control munci
toresc ai activităţii economice şi so
ciale.

Mulţumind pentru cuvintele de e- 
preciere tovărăşească adresate, tova
răşul Victor Mureşan s-a angajat 
să muncească în continuare pe mă
sura puterilor, să-şi aducă în con-' 
tinuare aportul, acolo unde va fi 
trimis, la înfăptuirea politicii parti
dului.

A luat, de asemenea, cuvintul to
varăşul Nistor Palcu, care a adre
sat mulţumiri Comitetului judeţean 
de partid pentru încrederea ce 1 se 
acordă, angajindu-se să depună în
treaga putere de muncă, pricepere şi 
dăruire în slujba îndeplinirii tuturor 
sarcinilor ce-i revin în noua cali
tate.

în continuare, plenara a aprobat 
completarea comisiilor pe probleme 
ale Comitetului judeţean de partid.

Tovarăşul Vasile Bărbuleţ, secre
tar al Comitetului judeţean de par
tid, a prezentat, apoi, o informare 
cuprinzînd concluziile cercetării în
treprinse în legătură cu «baterile 
săvîrşite de Simion Moraru, membru 
supleant al Comitetului judeţean de 
partid, fost preşedinte al C.A.P. 
Cir ţa. S-a arătat că abuzurile, în
călcarea legalităţii, a normelor e- 
ticii şi echităţii socialiste, tendinţele 
de căpătuială an creat nemulţumiri 
în rindul masei de cooperatori din 
comună. Plenara a hotărît în una
nimitate scoaterea tovarăşului Si- 
mioa Moraru din rindul membrilor

supleanţi ai Comitetului judeţean de 
partid.

In încheierea- lucrărilor a luat cu
vintul tovarăşul Richard Winter, 
care a apreciat utilitatea dezbateri
lor, a propunerilor făcute, solicitînd 
o atenţie mereu trează pentru un 
mod de evaluare critică a activităţii 
depuse de fiecare membru al Comi
tetului judeţean de partid la locul 
de muncă. Este imperios necesară 
creşterea responsabilităţii partinice 
fată de sarcinile încredinţate, fată 
de complexitatea problematicii pe 
cáré o impune dezvoltarea judeţu
lui, aportul său la îndeplinirea îna
inte de termen a cincinalului, la 
propăşirea patriei.

Vorbitorul a arătat, în continuare 
că persistă neajunsuri în îndeplini
rea ritmică a sarcinilor de plan, 
exemplifîcînd cu modul în care au 
fost realizate prevederile primului 
trimestru. Un accent deosebit tre
buie pus pe punerile în funcţiune la 
Copşa Mică, Independenţa şi Balanţa 
din Sibiu; Mîrşa; se impune de ase
menea dinamizarea stilului condu
cerii in unele unităţi care concură 
ia diminuarea realizărilor; o atenţie 
statornică se cere acordată realizării 
producţiei fizice, asigurării forţei do 
muncă, îmbunătăţirii calităţii şi com
petitivităţii producţiei noastre. Este

necesara mobilizarea tuturor resur
selor pentru dinamizarea muncii po- 
Iitice-educative, în vederea statorni
cirii în toate colectivele a unui cli
mat de înaltă emulaţie, de optimism 
robust, de abordare temeinică a rea
lităţilor, de analiză şi înlăturare a 
neajunsurilor.

Relevînd experienţa bună a unor 
colective de muncă, tovarăşul 
Richard Winter a îndemnat la mai 
multă preocupare pentru sporirea 
aportului organizării şî creaţiei, al 
gîndîrii economice înaintate, pentru 
dinamizarea întrecerii socialiste din 
acest an. Va trebui să înţelegem 
bine, a spus în continuare vorbito
rul, că de munca noastră, a cadrelor 
noastre, a tuturor comuniştilor de
pinde îndeplinirea angajamentelor.

In încheiere, tovarăşul Richard 
Winter s-a referit Ia necesitatea îm
bunătăţirii la toate nivelele a rezol
vării scrisorilor şi sesizărilor, la ne
cesitatea sporirii solicitudinii tuturor 
cadrelor de conducere faţă de cere
rile şi problemele cetăţeanului, ex- 
primtnd convingerea că activitatea 
din acest an, din toate sectoarele de 
activitate va fi pe -măsura- înaltelor 
imperative ale marilor sărbători pe 
care comuniştii, toţi oamenii muncit 
din judeţ sínt hotărîţi să le întîm- 
pine cu succese deosebite.

Sesiunea Consiliului popular 
al judeţului Sibiu

Ieri diipâ-amia-zS vui «Vuit lac lu
crările celei de-*a XX-a sesiuni a 
Consiliului popular al judeţului Si
biu. La sesiune au participat dele
gaţi ai organelor centrale, deputaţi 
ăi M.A.N., preşedinţii comitetelor 
executive ale consiliilor populare 
subordonate, conducători ai unor 
organe şi organizaţii, instituţii şl 
întreprinderi din judeţ.

In cadrul ordinii de zi adoptate, 
î-a primul punct au fost validate 
mandatele deputaţilor aleşi la 31 
martie 1974 în circumscripţiile e- 
lectorale judeţene devenite vacan
te. 'Deputatul Vasile Bărbuleţ, pre
şedintele Comisiei de validate a 
mandatelor de deputaţi a prezentat 
raportul comisiei de validare di iul 
citire rezultatelor alegerilor din cele 
cinci circumscripţii electorale Jude
ţene şi a supus spre validare man
datele pentru flecare din deputaţii 
care au întrunit majoritatea votu
rilor.

La al doilea punct al ordinii de 
zi — „Proiect de hotărîre privind 
gospodărirea pajiştilor şi măsurile 
pentru valorificarea potenţialului 
lor de producţie" — au luat cuvin
tul şi au făcut valoroase propuneri 
deputaţi şi invitaţi printre care Mi
hail Tiller, vicepreşedinte al Corni/* 
teiului executiv al Consiliului popu
lar judeţean, Ion Başegan, primarul 
comunei Tilişca, Toader Alexe, pri- , 
marul comunei Şelimbăr, 'ing. Ion 
Stoica, directorul întreprinderii ju
deţene pentru execuţia lucrărilor de 
îmbunătăţire şi exploatare a pa
jiştilor, Ion Bleztt, primarul comunei 
Rîul Sadului şi alţii. Pe baza dezba-
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terilor şi a • tpreptawteitps» făcut® -da 
vorbitori, sesiunea « adoptat hotă
rârea privind gospodărirea pajiştilor 
şi măsttri-le pentru valorificarea po
tenţialului lor de producţie.

In continuare tovarăşul Richard 
Winter, preşedinte al Comitetului 
executiv al Consiliului, popular ju
deţean a propus deputaţilor revo
carea din funcţia de membru al Co
mitetului executiv al Consiliului 
popular judeţean a tovarăşului Ioriel 
Soco-beanu care a primit alte însăr
cinări. Totodată a informat sesiunea 
că în cursul dimineţii plenara Co
mitetului judeţean Sibiu al P.C.R. a 
aprobat cererea tovarăşului Victor 
Mureşan de a fi eliberat, din moti
ve de sănătate din funcţiile de mem
bru al biroului, secretar al Comite
tului judeţean de partid, preşedinte 
el Consiliului de control muncito
resc al activităţii economice şi so
ciale, şl a recomandat sesiunii re
vocarea acestuia din funcţia de vice
preşedinte al Comitetului executiv 
al Consiliului popular judeţean. Pro
punerea a fo6t acceptată.

In funcţia de vicepreşedinte al 
Comitetului executiv al Consiliului 
popular judeţean a fost a-Ies tovarăşul 
Palcu Nistor, secretar al Comitetului 
judeţean de partid. De asemenea a 
fost aleasă ca membră a Comitetu
lui executiv al Consiliului popular 
judeţean deputata Maria Stanco- 
vici.

Tovarăşul Palcu Nistor a fost ales 
ca preşedinte al Comisiei de planifi
care în profil teritorial.

In încheierea lucrărilor sesiunii 
a luat cuvintul tovarăşul Rkhard 
Winter care a felicitat pe deputaţii a- 
leşi, le-a recomandat să participe ac
tiv la îndeplinirea tuturor sarcini
lor ce le revin. Totodată vorbitorul 
a făcut numeroase recomandări cu 
privire fa continuarea acţiunii, pe 
baza măsurilor adoptate de îmbună
tăţire a păşunilor da pe teritoriul 
judeţului în vederea creşterii, pro
ducţiei de masă verde, a dezvoltă
rii şepteluluî.

T eleg ram e de condo lean ţe  a d re sa te  
de to v arăşu l Nicolae C eau şescu  preşed in telu i 

Senatulu i fran c ez  şi doam nei Pom pidou
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Domnului Alaine Poher,
PREŞEDINTELE SENATULUI

însărcinat in mod provizoriu cu funcţiile preşedintelui Republicii Franceze
Palatul Elysée — Paris

za-t-o în 1970, în Franţa, convoii>irile pe care le-am 
avut cu regretatul preşedinte au constituit o etapă 
importantă în adîncirea acestor relaţii- contribuind 
la întărirea securităţii europene, la stabilirea unui 
climat de pace şi înţelegere între popoare.

Întregul popor român mi se alătură în a vă ex
prima sentimentele mele de compasiune şi cele 
mai sincere condoleanţe.

Am aflat cu multă tristeţe vestea încetării din 
viaţă a preşedintelui Republicii Franceze, Georges 
Pompidou, împărtăşind durerea poporului francez 
care pierde o mare personalitate.

Ca preşedinte al Republicii Franceze, Georges 
Pompidou, a adus o contribuţie importantă la în
tărirea şi dezvoltarea relaţiilor de prietenie tradi
ţională ro-mâno-franceze. Vizita pe care am reali-

NICOLAE CEAUŞESCU
Preşedintele Republicii Socialiste 

România
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Doamnei Claude Pompidou
Palatul Elysée — Paris

Pompidou in Franţa, ín 1970, şi contribuţiei de 
seamă aduse de regretatul preşedinte la dezvolta
rea relaţiilor de prietenie dintre România şi Franţa.

Vă rog şă primiţi sentimentele noastre de com
pasiune şi cele mai sincere condoleanţe.

Soţia mea şi cu mine am aflat cu multă tristeţe 
despre încetarea din viată a preşedintelui Republi
cii, Franceze, Georges Pompidou.

Această veste tragică ne-a ‘ mişcat profund.
Păstrez o vie amintire întâlnirilor şi convorbiri

lor pe cate le-am avut cu preşedintele Georges
NICOLAE CEAUŞESCU
Preşedintele Republicii Socialiste 

România

1974Anul XXX a l Eliberării

Un colectiv destoinic
Sínt certitudini că anul 1974 va 

fî şi pentru colectivul întreprinderii 
„Victoria" din Sibiu, un an de mun
că hotărîtă pentru comprimarea cin
cinalului, şl de creştere a eficienţei 
economice la toate locurile de mun
că.' Aoeste certitudini se desluşesc 
în faptele cotidiene ale muncitorilor 
(în majoritate femei), care pur şi 
simplu se depăşesc pe ei înşişi.

„ Argumente? Avem multe — 
ne mărturiseşte inginera Liana Cri- 
şan, preşedintele comitetului sindi
catului. Cîteva sínt, cred eu, cit so 
poate de edificatoare. De exemplu, 
primul trimestru al anului in curs 

T-am încheiat «a v.n bilanţ bogst» 
Colectivul de muncă al întreprinde
rii, noastre a dat peste plan 49 to
ne da paste făinoase şi 45 tone pro
duse zaharoase (napolitane, pişco- 
turi, turtă dulce). Trebuie să men
ţionez că 20 tone din cele 45 de 
produse zaharoase s-înt produse noi, 
care se fac pentru prima dată aici, 
fa „Victoria", Mă refer la napolita
nele „Super cafea", „Caramel" (cu

cremă din lapte), „Speciale* (c* 
lapte şi cacao)“.

Am simţit nevoia de a cunoaşte 
o parte din realizatorii acestor în
semnate depăşiri. Pe cîţiva i-am gă
sit la locurile lor de muncă. La ate
lierul de preparat foi de napolita
ne, una din secţiile de bază a între
prinderii, în faţa cuptoarelor încin
se, fac cunoştinţă cu Maria Mitrea 
şi Ana Roşea, două dintre muncitoa
rele destoinice ale atelierului. Lor 
li se adaugă şi Alexandrina Croito
rii, Maria Lupe a şi Maria Adam de 
la ambalaj. Le-am notat numele lor. 

.pentru că ele sini qţlp care, zilnic, 
îşi depăşesc norma de producţie cu 
5—6 pînă la 10 3a sută.

De Ia sectoral de paste făinoase, 
misiunea de a nota câteva nume de 
fruntaşi mî-a fost îngreuiată. Aici 
toţi sínt fruntaşi. Pentru a nu ne
mulţumi pe cineva, am constatat nu
mele maistrului Lucht Gustav, cu 
întreg efectivul de oameni pe care-i 
are în subordine.

Adăugat!, stiţiaţi cititori., îs toate 
acestea şi preocupările colectivul 6 
de creatori ai noilor produse, de la 
care am reţinut că sínt în fază de 
elaborare alte două noi sortimente 
de napolitane. Apoi cele patru noi 
produse aflate în pragul omologării 
(napolitanele „Cibin", „Dumbrava", 
„Scala* şi „Corina“) şi veţi avea 
imaginea de ansamblu a străduinţe
lor actuale ale întregului colectiv 
de muncă din întreprindere, care a 
„atacat" frontal întrecerea pentru 
realizarea ritmică a planului pe a- 
nu! 1974. Aşa că întrecerea, cura 
se vede, bine pornită, are perspecti
ve pline de izbânda.

ŞTEFAN VAS113

În  actualul sezon agricol

Seara tîrziu, Satul s-a retras 
parcă în sine. La sediul C.A.P. 
Valea Viilor este lumină. Se dis
cută . . .  aprins . . .  Planul de 
muncă pentru a doua z i. . ,

— La vie să se continuie tăia
tul şi cercuituL Şi Ia Valea Vii
lor şi Ia Motiş. Aţi notat, tova
răşe inginer? Opt atelaje — ia 
transportat şi aplicat îngrăşă
minte naturale. în „Heveş“, pen
tru cartofi. Tot acolo vor lucra 
şi 4 remorci şi greiferul. In am
bele ferme să se termine pregă
tirea patului germinativ. Produc
ţia record ’74 nu vine de la şina. 
Trebuie să o pregătim temei
nic . . .

Şi inginerul Corne! Albuţiu, 
preşedintele C.A.P. Valea Viilor,
scrie de zor în registrul planifi
cărilor. Cei doi şefi de ferme — 
inginerii Achim Hentea, de la 
Valea Viilor, şi Gh. Manea, de 
ia Motiş. prezintă realizările zi
lei, notează in carnetele proprii.

—• S-a încheiat erbicidarea te-

m  VIILOR
renurilor destinate culturii de 
porumb. Am făcut cit ne-am pre
văzut: 70 h a .. .

— Ştiţi că anul. acesta avem 
sarcini mari la cartofi. Producţia 
record de 30 t/ha. De aceea — 
atenţie mare la fertilizări, con
tinuă. preşedintele...

— Mîine am nevoie de două 
M.I.G.-uri, cere unul din şefii de 
ferme. Să încheiem fertilizarea 
celor 60 ha, cu cca 30 t/ha . . .

— Da, e bine aşa. Cu doza de 
complexe — 300 kg/ha — putem 
spera şi avem. agrofond bun . . .

Fumul greu împînzeşte camera 
de Iuicru. Se trece la amănunte. 
„Cîţl cartofi ai precis in silozuri? 
De ce atelajul cutare n-a fost azi 
la lucru? Cit timp a stat azi grei
fend? De ce s-a defectat re
morca?". Toate . aceste întrebări 
urmărind clarificarea probleme-

(Continuare în pag. a IV-a) 

GH. GRÂDINARU

Importante
depăşiri 
de plan

Vestit prin hărnicia şi price
perea sa, colectivul de muncă 
de la IMIX Agnita, purtător al 
Drapelului de fruntaş pe ra 
mură, pe anul 1973, a raportat 
la sfîrşitul primului trimestru 
din acest an îndeplinirea şi de- 
păşireri principalilor indicatori 
de p lan .. Astfel, planul produc
ţiei globale a fost realizat în 
proporţie de 102,8 la sută, iar 
planul producţiei marfă în pro
porţie de 101,5 la sută.

Merită a fi menţionate şi re
zultatele înregistrate la indica
torii privind livrările către fon
dul pieţii (125,7 la sută), cit şi 
livrările Io export (135,6 la 
sută).

O atenţie deosebită a fost a- 
cordată îndeplinirii planului 
sortimental, depăşiri substan
ţiale obţinîndu-se la articole 
ca: mini jocuri de fotbal şi 
plase din polietilenă pentru 
gospodine.

G. RUSU, .coresp,

r

agazin AUTO-MOTO deschis de cîteva zile în str. 
xpunere mult mărit, in rafturile actualului magazin 

sortiment de piese de schimb

9Mai (colţ cu str. Kari Marx) din 
î se oferă cumpărătorului un bogat

Foto: FRED NUSS V.

Instrumente eficiente ale acti
vităţii agitatorice şi ele propa
gandă, brigăzile artistice de agi
taţie se află, în prezent în plină 
confruntare pentru asigurarea li
nul loc Ia faza judeţeană a con
cursului formaţiilor teatrale şi 
muzical-coregrafice ale amatori- 
Ipr de la oraşe şi sate.

Mediaşul a găzduit duminica 
trecută o primă etapă a fazei 
municipale a concursului brigă
zilor de agitaţie, la care toate 
cele 12, colective participante 
s-au străduit şi1 — în mare parte
— au reuşit să demonstreze „pe 
viu“ valenţele educative şi de 
artă ale acestui gen complex, 
dinamic şi cu vocaţie educativă. 
O primă constatare, de fond, 
desprinsă din spectacol, este pre
zentarea unor texte mai bine în
chegate, ancorate în realităţile 
colectivităţilor de muncă, reali
zate artistic în mod superior. O 
a doua apreciere se leagă de în
ţelegerea -— în mai mare măsură
— ,a esenţei brigăzii artistice, cîe 
intervenţie agitatorică, renunţîn- 
du-se la spectacole lungi, stu
foase, grevate de confuzia între 
montajul muzical-literat şi briga
da de agitaţie. Aceasta a dus la 
sporirea gradului de atractivitate 
a manifestărilor, demonstrat de

aplauzele, la scenă deschisă, a- 
dresate generos de spectatorii 
prezenţi în sală.

Dintre colectivele prezente în 
întrecere au lăsat o bună impre
sie cele de la Automecanioa,

tural Andrei Bereş. Textul, ori
ginal in întregime, dar mai ales 
modalitatea de prezentare — jbo 
scenă se află un singur actor, ac
ţiunea derulindu-se permanent 
între scenă şi sală unde sínt cer-

în  c o n c u r s :
m r o w a j . . < g n>i»i

BRICAZIIE ARTISTICE  
DE ACITAŢIE MEDIEŞENE

„Emailul roşu", Fabrica de gea
muri, Vîtrometan ş i . . .  invitaţii, 
cooperativa „înainte“ Agnita.

în mod cu totul deosebit s-a 
detaşat brigada artistică de agi
taţie a întreprinderii Automeca- 
nica, textier şi instructor talen
tatul şi neobositul activist cul-

lalţi membrii ai colectivului ar
tistic — au adus în prim plan 
preocuparea ce trebuie manifes
tată de instructori şi textieri pen
tru găsirea unor forme şi moda
lităţi artistice noi, adecvate, co
respunzătoare sporirii permanente 
a gradului de penetraţia a idei

lor emise de brigada in rindul 
publicului. Este drept că textu! 
a fost şi de această dată, ma
gistral servit de interpretul prin
cipal, Nicolae Ghişoiu, un tinăr 
ce se afirmă continuu ca unul 
dintre cei mai buni realizatori ai 
genului.

Dincolo de cîştigurile acestei, 
faze, o privire critică obiectivă 
este in măsură să atenţioneze 
asupra unor neîmpliniri ce mai 
stăruie si să determine cîteva 
sugestii pentru activitatea de vii
tor. O primă chestiune ar fi fo
losirea încă insuficientă a tutu
ror formelor de expresie artistică 
specifice (monologul, scheciul, 
sceneta, cîntecul satiric, panto- 
mima etc.) şi mai ales alternarea 
acestora, dozarea lor corespunză
toare în cadrul spectacolului pre
zentat Se merge încă pe o par
ticipare aproape permanentă a 
întregii brigăzi în scenă (8—-IO 
persoane) fapt ce duce la o ima
gine de ansamblu monotonă. 
Apoi, timid încă se folosesc iu 
spectacol elemente accesibile de 
ilustraţie (caricatura, desenul,

(Continuare în pag. a IV-a)

T. ARON
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MUNCA PATRIOTICĂ -
hărn icie, sp irit de dăru ire
LAxjţiunile de muncă voluntar-pa- 
tnotiică s-au dovedit a avea o puter
nică rezonanţă şi o mare influen
tă  asupra conştiinţei tinerilor, ofe
rind un cadru favorabil manifestării 
potenţialului lor creator, cei aproa
pe 60 de mii de utecişti, cit numă- 
'ră organizaţia noastră judeţeană, în 
marea lor majoritate, sini viu an
trenaţi în .acţiunile de acest gen. 
Dovada? Rezultatele bune cu care 
organizaţia judeţeană U.T.C. a în
cheiat anul 1973, materializate într-o 
eficienţă economică de 1 698 000 lei 

lucrările finanţate şi 92 milioane 
■lei ta cele nefinanţate.

Şi pentru a asigura un start şi 
mai bun acţiunilor do muncă patrio
tică din acest an, Comitetul judeţean 
U.T.C. şi-a stabilit un program de 
măsuri şi acţiuni, menit să asigure, 

'real’/arca planului în proporţie de 
•100% în cinstea celor două mari 
evenimente ale acestui an — a 
XXX-a aniversare a Eliberării pa
triei şl al XI-lea Congres al parti- 
kdui'.-i.
£ In acest sens, s-a discutat cu toţi 
lectorii colaboratori s-au stabilit 
punctele de lucru. Acest plan a fost 
disc utat în şedinţele de secretariat, 
birou şi în comandamentul de mun
că patriotică ale Comitetului jude
ţean U.T.C. şi, ţinîndu-se seama de 
lipsurile anului trecut, In acest an 
s-a făcut o repartizare á sarcinilor 
pe fiecare membru al comandamen
tului, pe activul salariat şi nesala
riat, mergîndu-se, de această dată, 
cu defalcarea planului pînă la ni
velul organizaţiei de bază. Eficienţa 
acestei măsuri nu a întîrziat — pînă 
la ora actuală s-au realizat lucrări 
finanţate în valoare de 160 mii lei.

în prezent, torta de muncă tînără 
este concentrată In vederea dării în 
funcţiune a unor capacităţi de pro
ducţie ta Independenţa, Balanţa —

Sibiu; „Progresul" Orlat; „Autome- 
canica" „Vitrometan" şi întreprinde
rea de industrie locală Mediaş; „Sti
cla" Avrig, cit şi pentru terminarea 
lucrărilor exterioare la unele cămi
ne de nefamilişti, cu termene apro
piate de dare în folosinţă: la în
treprinderea „Dumbrava" unde se 
fac ultimele finisări, la I.C.M.J. un
de deja se aşteaptă recepţia, la În
treprinderea de tricotaje Agnita, un
de se lucrează la centrala termică, 
apreciindu-se că pînă la 30 aprilie 
a.c. va fi dată în folosinţă etc. Se 
execută, de asemenea, lucrări neca- 
lifieate pe şantierul de construcţii 
din cartierul „Gh. Ghe or ghiu-Dej" 
Mediaş, unde, în funcţie de cerinţe
le constructorului, participă aproaoe 
zilnic circa 200 de tineri.

Comitetul judeţean U.T.C. şi-a 
propus să orienteze munca patrio
tică a tinerilor, în această primă
vară, spre amenajarea spaţiilor verzi 
şi curăţirea parcurilor — în muni
cipii şi oraşe; acţiuni de defrişări şi 
întreţinerea păşunilor naturale, lu
crări de desecări şi eliminarea ex
cesului de umiditate pe o suprafaţă 
de 476 ha, amenajări pentru irigaţii 
pe o suprafaţă de 220 ha — la co
mune.

Pentru că sezonul competiţiilor se 
apropie, prin munca patriotică a ti
nerilor — entuziaşti suporteri şi 
participanţi la activităţile sportive 
— se desfăşoară în aceste zile o 
intensă acţiune de amenajare a ba
zelor sportive în toate localităţile. 
Şi, fiind la capitolul sport, trebuie 
să amintim că în acest an, tot prin' 
munca patriotică a tinerilor se vor 
amenaja 8 baze sportive complexe 
In Sibiu, 3 în municipiul Mediaş, 
cite una In oraşele Dumbrăveni şi 
Ocna Sibiului, toate pe lingă unită
ţile economice. Astfel de baze spor
tive se vor amenaja şi în localită

ţile rurale: Biertan, Alţîna, Şeica 
Mare, Miercurea Sibiului, Sălişte 
Slimnlc, Nocrich, Avrig.

In programul de activitate adoptat 
la recenta conferinţă judeţeană a 
Frontului Unităţii Socialiste este 
prevăzut pentru Comitetul judeţean 
U.T.C. ca, in colaborare cu Consi
liul popular judeţean şi consiliile 
comunale F.U.S., să stabilească un 
program concret în vederea plan
tării de pomi fructiferi, arbori orna
mentali, refacerea patrimoniului fo
restier, prin organizarea unor acţiuni 
de masă. In acest sens, Comitetul 
judeţean U.T.C. va iniţia în perioada 
imediat următoare acţiuni pentru 
împădurirea a 100 ha din fondul 
silvic de stat la: Dumbrăveni, Ag
nita, Slimnic, Răşinari, Roşia, Arpa- 
şu de Jos, Avrig, Tălmaciu şi Las- 
lea. In primăvara aceasta vor fi plan
taţi un număr de 85 000 bucăţi pomi 
fructiferi şi arbori ornamentali. De 
asemenea, în 10 localităţi ale jude
ţului nostru, prin munca patriotică 
a elevilor se vor organiza livezi 
ale utecistilor. Tot la capitolul sil
vic se cuvine remarcată iniţiativa 
Comitetului judeţean U.T.C. de a 
organiza, în perioada vacanţei do 
vară a elevilor, o tabără pe mun
tele Cindrelul, cu o durată de două 
luni şi jumătate, în serii, pentru re
coltarea fructelor de pădure şi a 
plantelor medicinale. Acestea sínt 
doar cîteva din directivele spre care 
este concentrată în această perioa
dă şi în cele următoare activitatea 
de muncă patriotică.

Tinerii utecişti sínt hotărîţi să 
dovedească, aşa cum au făcut-o în 
atîtea rinduri, hărnicia, priceperea 
şi elanul ce-i caracterizează, în aşa 
fel ca angajamentul organizaţiei ju
deţene U.T.C. Sibiu să devină fapt 
împlinit.

ANGELA CHIŢU

aurul mFilonul „aurului verde
mai puternic, mai

Documentele Congresului al X-lea 
al partidului au pus in faţa lucră
torilor din silvicultură cîteva sarcini 
de cea mai mare însemnătate pen
tru ridicarea productivităţii fondului 
nostru forestier. Este vorba, în pri
mul rind, de substituirea arboretelor 
slab productive şi extinderea specii
lor repede crescătoare cu valoate 
economică ridicată. Au fost trasa
te totodată sarcini pentru executarea 
unor ample lucrări de ameliorare a 
speciilor de arboret existente. Intru- 
cît peste 34 la sută din suprafaţa 
judeţului este ocupată de păduri 
ne-am adresat tovarăşului inginer 
loan Lungu, inspectorul şef al In
spectoratului Silvic judeţean cu ru
gămintea de a ne informa cum au 
fost traduse In viaţă sarcinile Con
gresului al X-lea de către colectivul 
de muncă pe care îl conduce.

— Dinamica plantării pădurilor In 
Judeţul nostru este edificatoare în 
ceea ce priveşte volumul şi calita
tea lucrărilor ce ne revin nouă, sil
vic ulturilor sibienL Dacă în cinci
nalul precedent am executat planta
ţii pe 7 350 ha, în actualul cincinal 
această suprafaţă este cu 2 200 ha 
mai mare. Prin măsurile stabilite de 
colectivul nostru de conducere şi 
biroul organizaţiei de partid am asi
gurat Insă realizarea exemplară a 
acestei sarcini In patru ani şi patru 
luni.

— Vă rog să vă referiţi Ia lu
crările actuale pentru că primă
vara timpurie din acest an a de
vansat şi In cadrul silviculturii 
campania de împăduriri.

— Dintr-o bună prevedere noi am 
pregătit, îhcă din iarnă, materialele 
necesare, astfel ca în orice moment 
să putem acţiona. Pe total, în acest 
an se vor planta lOmilioane puieţi de 
diferite specii. Actualmente ocoalele 
silvice din zona de coline a jude
ţului — Agnita, Dumbrăveni, Me
diaş şi Sibiu — se găsesc în plină 
desfăşurare cu împăduririle, pe toa
te şantierele. La 10 aprilie vom p i
tea încheia toate aceste lucrări de 
primăvară.

Am declanşat şi la ocoalele de 
munte, în zonele de mică altitudine 
campania de împădurire şi pregătim 
o lucrare deosebit de dificilă de îm
păduriri în condiţii speciale pe o 
suprafaţă de 50 hectare în terenuri 
cu pante abrupte de peste 40 grade 
înclinaţie. Va fi prima lucrare de 
acest gen ia noi şi sintern actual
mente în stadiul de depozitare a 
pămîntului vegetal, iar 80 de munci
tori lucrează la consolidarea şi tera- 
sarea terenului pentru că aco
lo este numai stîncă şi puieţii vor 
fi sădiţi în coşuri împletite din nu
iele.

— Ce preocupări sínt pentru 
extinderea speciilor repede cres
cătoare?

— Intensificăm, printre altele 
plantarea speciilor pentru celuloză 
care asigură arborete cu o vârstă de 
exploatare redusă la jumătate faţă 
de ciclul normal. Am extins astfel 
culturile de răşinoase cu mult în a- 
fara arealului lor natural. In acest 
an se vor planta 700 ha răşinoa
se pentru celuloză în zona colinelor.

valoros
— Cum procuraţi materialul de 

împădurire?
— Avem numeroase baze de pro

ducţie a puieţilor. In această primă
vară am înfiinţat două pepiniere şi 
slat în construcţie trei solarii ca
pabile să asigure puieţi de bună ca
litate, în paturi nutritive, sub 
adăpost de polietilenă şi intr-un 
timp scurt. Trebuie să menţionez 
însă că asigurarea materialului de 
împădurit pentru terenurile joase 
comportă o revedere şi o redimen- 
sionare a pepinierelor existente. A- 
ceasta în vederea producerii puie
ţilor în conformitate cu noile orien
tări de dezvoltare a silviculturii sta
bilite de Congres.

— Ce perspective de dezvoltare 
a fondului forestier se întrevăd 
pentru judeţul Sibiu?

— Dinamica lucrărilor de tmpădu 
rire prezintă o creştere în cincinalul 
următor cu 46 la sută, fată de cele 
7 350 ha realizate între 1966—1970 
In general suprafeţele care se îm
păduresc cresc şi, in acelaşi timp, 
scad suprafeţele care se exploatea 
ză.

In altă ordine de idei aş vrea, să 
subliniez, în încheiere, aportul pe 
care-1 aduc masele de cetăţeni din 
tot cuprinsul judeţului nostru la re 
alizarea sarcinilor de care am vorbit 
Tineretul şi-a propus bunăoară să 
realizeze în acest an plantaţii tn- 
sumînd 100 ha în masiv, 8 000 plopi 
în aliniamente şi să execute lucrări 
de întreţinere pe 300 ha.

Convorbire consemnată de 
AL. CONSTANTINESCU

Anul VII, nr. fS9S

LA
DISPOZIŢIA 

DV.

Odată cu venirea primăverii la Dum brava Sibiului au fost terminate o serie de lucrări de reparaţii şi refacerea 
aleilor din jurul lacului. Astfel au fost asfaltaţi peste 500 m.p. de alei, s-a refăcul complet terasa debarcaderu
lui, au fost instalate bănci noi. Totodată s-au executat reparaţii la parapeţii din beton urmind -  in această 
lună — revizuirea ambarcaţiunilor O contribuţie de seamă la curăţirea şi împrospătarea spaţiilor verzi din jurul 
grădinii zoologice au avut-o timp de mai multe sâptămini, tinerii. Foto: FRED NUSS

COMITETUL DE PĂRINŢI —  
sprijin continuu şi eficient al şcolii

De curând s-a publicat noul „Re
gulament de organizare şi funcţio
nare a comitetelor de părinţi clin 
grădiniţe, şcoli generale, şcoli pro
fesionale şi licee". Noul normativ 
pune capăt interpretărilor contradic
torii. făcînd din comitetele de pă
rinţi nu doar simple instrumente 
financiare aie şcolii ci „organisme 
obşteşti — reprezentînd o formă or
ganizată de colaborare a şcolii cu 
familia elevilor“, organisme educati
ve care îşi desfăşoră activitatea în 
strînsă legătură cu conducerile uni
tăţilor de invăţămînt, cu organiza
ţiile de partid, cu organizaţiile 
U.T.C. şi de pionieri, cu alţi factori 
educativi. Comitetele de părinţi s-au 
înfiinţat în vederea atragerii şi par
ticipării active a părinţilor la în
făptuirea politicii partidului şi sta
tului în domeniul învătămîntulul.

Subliniem faptul că, comitetele de 
părinţi îşi desfăşoară activitatea ti* 
nînd cont de condiţiile concrete ale 
unităţilor de învăţământ, şi folosesc 
— aşa cum spune regulamentul — 
metode de mubcă adecvate ciclului 
de învăţământ şi vîrstei copiilor. 
Astfel, vor funcţiona comitete de 
părinţi pe clase şi pe şcoală, care 
ţin adunări din două în două luni şi 
trimestriale. Din rîndul comitetului 
pe şcoală se alege biroul, care se 
întruneşte lunar.

Regulamentul desemnează, strict, 
modul de lucru al acestor organisme 
ca şi cel al adunărilor cu părinţii 
sau cu reprezentanţii lor pe clase şi

pe şcoală, care se convoacă trimes
trial şi anual. Se mai precizează a- 
poi atribuţiile acestor organisme: 
sprijinirea şcolii în îmbunătăţirea 
continuă a activităţii de instruire şi 
educare a elevilor, în organizarea 
şi desfăşurarea activităţiilor tehni- 
co-productive, a activităţilor educa
tive extraşcolare întreprinse de şcoa
lă, în colaborare cu organizaţiile 
U.T.C. şi de pionieri, în activitatea 
de orientare şcolară şi profesională, 
în realizarea învăţămîntului genera! 
obligatoriu, a asigurării bunei frec
vente, în acţiunile întreprinse de 
şcoli pentru pregătirea pedagogică 
a familiei, pentru îmbunătăţirea ac
tivităţii în internate, în organizarea 
învăţării limbilor străine în grădi
niţe şi în îmbunătăţirea bazei didac
tice — materiale a şcolii Fiecare 
comitet de părinţi îşi va concretiza 
sarcinile în raport cu cerinţele uni
tăţii de invăţămînt pe lingă care 
funcţionează. Aceste atribuţii depla
sează ponderea activităţii Comitete
lor spre problemele educative.

Regulamentul precizează că atât 
şedinţele de comitet, cît şi adună
rile generale slnt convocate de co
mitetele de părinţi şi nu de condu
cerile şcolilor — bineînţeles cu con
sultarea acestora.

Cele arătate presupun din partea 
organismelor alese activitate perma
nentă, iniţiativă, spirit de respon
sabilitate în faţa misiunii ce o au 
de îndeplinit. In adunările generale 
cît şi în şedinţele de comitet părin
ţii discută, de pe tribuna familiei,

sarcinile înscrise pe ordinea de zi. 
In acest fel adunările cu părinţii nu 
se mai suprapun şi nu se mai con
fundă cu lectoratele pentru părinţi, 
organizate , de şcoală. De asemenea, 
se reglementează modul de folosire 
a fondurilor comitetelor de părinţi, 
realizate prin organizarea de mani
festări cultural-artistice şi sportive 
şi din donaţii de ta diferite persoa
ne. Elementul esenţial al noului re- 
gulamdent ii constituie instituirea 
unui sistem de legătură între orga
nele de invăţămînt şi părinţi, me
nit să ducă Ia consultarea familiei 
asupra problemelor referitoare la 
activitatea de pregătire şi educare 
a tineretului din şcoli. In acest con
text, la nivelul judeţului, se formea
ză un consiliu al comitetelor de pă
rinţi — organ consultativ — format 
din preşedinţii comitetelor de pă
rinţi din şcoală, iar la nivel centra] 
— un consiliu al comitetelor de pă
rinţi pe ţară, compus din 3—4 pă
rinţi reprezentanţi ai fiecărui judeţ, 
care se convoacă anual de către 
consiliile populare judeţene şi res
pectiv de către Ministerul Educaţiei 
şi Învăţămîntului pentru a dezbate 
principalele probleme privind instru
irea şi educarea elevilor. Ele îşi de
semnează reprezentanţi în consiliile 
de conducere ale inspectoratelor 
şcolare Şi al ministerului, angajind 
astfel familia In conducerea trebu
rilor învătămîntulul.

Prof. VICTOR HUREZEANU
Liceul pedagogic Sibiu

SIBIU: PACEA: Păcală, seriile I 
şi II (orele 9,30; 14,00; 17,00; 20,00)j 
ARTA: Cea mai frumoasă seară din 
viaţa mea (orele 9,30; 11,45; 14,00;
16 15; 18,30 şi 20,45); TINERETULUI; 
Dincolo de nisipuri (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); 7
NOIEMBRIE: Queimada (orele 10,00; 
14,00; 16,00; 18,00; şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Cidul, se
riile I şi II (orele 10,00; 14,00; 17,00;
20.00) ; TINERETULUI: Din viaţa unui 
pierde vară (orele 10,00; 16,30; 18.30; 
20,30).

CISNADIE: POPULAR: O afacere 
pe cinste (orele 11,00; 16.00; 18,00
şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Moartea regelui negru (orele 18,00 şi
20.00) .

OCNA SIBIULUI: Bărbatul care a 
venit după bunica (orele 17,00 şl
20.00).

BAZNA-BÄI: Omul nu e singur
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST; 
Bărbaţii (orele 17,00 şi 19,00).

=====
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Activităţi culturale închinate 
marilor evenimente ale anului

Tovarăşul Vasile Anghelină, di
rectorul căminului cultural, din com. 
Şeica Mare, cu îndreptăţită mîndrie 
vorbeşte despre formaţiile de teatru, 
de muzică uşoară, brigadă artistică 
de agitaţie, care au depăşit faza de 
masă a concursului formaţiilor de 
teatru şi muzical-coregrafice promo- 
vînd în faza judeţeană. Marea ma
joritate a artiştilor amatori sini 
membrii cooperatori şi muncitorii, 
dar meritul acestor promiţătoare re
zultate aparţine în egală măsură 
şi intelectualităţii comunei. învăţă
toarele Iosefina Filip şi Doina An
ghelină, alături de colectivele pe ca
re le conduc (brigada artistică şi res
pectiv echipa de teatru) au făcut 
totul şi au reuşit să trezească, în 
localitatea lor, interesul pentru spec
tacolul de amatori, să dovedească 
că numai efortul, pasiunea şi conti
nuitatea muncii pot asigura succe
sul.

Colaborarea cu specialiştii din «- 
gricultură şi din alte domenii este 
o altă latură a acţiunilor iniţiate rî«

căminul cultural. Astfel, luna trecu
tă a fost organizată o masă rotun
dă la care au fost invitaţi Nicolae 
Ghimpău — directorul S.M.A. şi Ion 
Ganea — inginerul şef al C.A.P 
Şeica Mare. Dezbaterea unor teme 
de strictă actualitate ca: „Stadiul 
reparaţiilor ţa maşinile şi uneltele 
agricole în vederea campaniei de 
primăvară*. „Ridicarea nivelului de 
pregătire profesională a mecanizato
rilor", „Măsuri ce se impun pentru 
buna desfăşurare a campaniei de 
primăvară" au fost primite cu deose
bit interes de participanţi.

In munca de răspîndire a cunoş
tinţelor ştiinţifice, prin contribuţia 
tovarăşului Dr. Iosif Solyom, medic 
de circumscripţie, remarcăm perma
nentizarea ciclurilor de conferinţe 
pe teme medicale prezentate în sala 
căminului sau la studioul local de 
radio.

Alături de manifestările culturale 
intrate în tradiţie, pe agenda de lu
cru a căminului cultural, mai sínt 
înscrise: organizarea in colaborare

cu organizaţia U.T.C. a unui concurs 
„Cine ştie cîştigă", cu tema „Trei 
decenii de afirmare internaţională a 
României“; deschiderea unor expo
ziţii de carte politică, de pictură şi 
de artizanat.

Pentru luna aprilie este aşteptată 
confruntarea cu publicul a premierei 
piesei da teatru „Muşcata din fereas
tră", în interpretarea unui colectiv 
de artişti amatori din comună.

Iniţiativele şi realizările se suc
ced. Eie vin să completeze cartea de 
vizită a căminului, menite să oglin
dească transformările cantitative _ şi 
calitative petrecute In viaţa spiri
tuală a locuitorilor comunei în cei 
30 de ani de la eliberarea patriei.

EMIL OLTEANU

16,00—17,00 — Teleşcoală, 16,00 
Ştiinţe sociale. (Consultaţii). Ele
mente de materialism şi dialectică 
in filozofia antică. 16,20 — Fizica 
(anul IV). Fascicole de ioni. Plasma. 
16,40 — Botanica (clesa V-a). Floa
rea soarelui. 16,50 — Geografie
(clasa a V-a) Fenomene carstice. 
17,30 — Telex. 17,35 — Curs de 
limbă germană — lecţia 87. 18,05 — 
Teleglob. La sud de Balaton. 18,25
— Universitatea T.V. 19,00 — Film 
serial pentru copii. George — f i 
sodul „Ursuleţul lui George". 19,25
— 1001 de seri. Bugs Bunny şi prie
tenii săi. 19,30 — Telejurnal. 20,00
— Seară pentru tineret. 21,40 — 
Mai aveţi o întrebare? Omul în cos
mos; Cît poate trăi omul în spaţiul 
cosmic? 22,15 — 24 de ore.

(d&njfei'Ltife
In cadrul clubului economiştilor, 

astăzi la ora 18, la Casa de cultură 
a sindicatelor din Sibiu, au loc ex
puneri privind: „Balanţa legăturilor 
dintre ramuri“, prezintă C. Bota, e- 
conomist. Tot în cadrul acestui club 
prof. Gh. Butiu va prezenta tema; 
„Curiozităţi ale operaţiilor numerice 
în diverse baze de numeraţie”.

SPECTACOLE
Astăzi, în sala de spectacole 

a Casei de cultură a sindicatelor, la 
ora 18, elevii Liceului de muzică şi 
arte plastice din Sibiu vor prezenta 
un spectacol muzical-coregrafic în
chinat părinţilor.

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică starea timpului pentru urmă
toarele 24 de ore: vreme frumoasă, 
dar rece noaptea şi dimineaţa, cu 
cerul mai mult senin. Vîntul va su
fla slab din sectorul nord-estic. 
Temperaturile minime vor fi cuprin
se între minus 4 şi minus un grad, 
iar cele maxime vor oscila între 
plus 12 şi 14 grade.

I Cereţi, vă rog, legume 
de Micăsasa!

B I K A !  KAROLY
In ziua de 3 aprilie 1974, a înce

tat din viaţă Karoly Banyai, născut 
la 14 mai 1914 într-o familie de 
muncitori din comuna Turnu Roşu, 
judeţul Sibiu.

încă din tinereţe a intrat în rin- 
durile clasei muncitoare. In 1946 
devine membru al Partidului Comu
nist Român, îndeplinind munci de 
răspundere ca secretar al Comita
tului orăşenesc de partid Cisnădie 
şi apoi ca activist al Comitetului 
raional P.C.R. Sîb’u, pînă în anul 
1966 ctnA te pensionează boală.

Pentru meritele sale şi aportul 
adus la opera de construire a so
cietăţii socialiste, Karoly Banyai a 
fost decorat cu ordine şi medalii 
ale R.S, România.

Amintirea sa va. rămîne vie in 
memoria tuturor acelora care l-au 
cunoscut şi au activat alături de el.

Corpul neînsufleţit al defunctului 
se află depus în strada 9 Mai nr. 65.

înhumarea va avea loc în ziua 
de 5 aprilie a.c. orele 13.

V o i r i lin „ sa lt“ pustii cinci trep te
Să rememorăm: în urmă cu un an 

echipa feminină de volei C.S.M. Si
biu termina campionatul diviziei A 
pe locul X (palmares 22 5 17 21— 
55 27) şi lua parte la turneul final 
pentru locurile 7—12 (la Constanta) 
unde a evitat în ultima clipă retro
gradarea. După acel campionat, in
tr-o analiză scrim: „Echipa feminină 
C.S.M. Sibiu a fost mai tot timpul 
pe muchie de cutit" Lotul restrins 
de jucătoare — unele plafonate —, 
valoarea tehnică mediocră, în ulti
ma parte a campionatului lipsa unui 
antrenor — iată cîteva cauze majo
re care au generat situaţia precară 
din final".

A trecut un an şi astăzi echipa 
noastră se află pe locul V în ime
diata vecinătate a „celor trei mari": 
Rapid, Dinamo şi Penicilina. După 
ce a terminat pe locul trei în serie 
(palmares 10 6 4 23—18 14) forma
ţia antrenată de prof. Florin Braicu 
a luptat in turneul pentru locurile 
1—6. Iată cl.a--’ mental:
1. Rapid
2. Dinamo
3. Penicilina
4. Farul
5. C.S.M.
6. Constructorul

10 8 2 27-14 18 
10 8 2 26-16 18 
10 6 4 23-19 tfi 
10 4 6 19-25 14 
10 2 8 15-26 12 
10 2 8 14-25 12

Şi nimeni n-ar ti fost uimit dacă 
sibiencele ar fi terminat campionatul 
pe locul trei. Fiindcă ele au învins 
pe Constructorul şi pe Rapid (cam
pioana ţării) şi au pierdut Ia mare 
luptă în faţa echinelor Dinamo (2—3) 
şi Farul (2—3 ia Iaşi şi 2—3 ia Con- 

Cn grup de activişti ) stanţa).

Ce s-a întîmplat în această perioa
dă? In primul rind la cîrm-a echipei 
a venit un antrenbr: prof. Braicu, 
bun tehnician, bun psiholog, om 
cumpătat, energic şi, mai ales, ho- 
tărît să dovedească, celor care-şi 
pierduseră orice speranţă, că forma
ţia nu-i „terminată".

In al doilea rind, conducerea clu
bului si secţia de volei (preşedinte 
ing. Şt. Adam) au făcut totul pentm 
a asigura condiţii optime de pregă
tire fetelor, le-au sprijinit perma
nent contribuind Ia întreţinerea cli
matului de muncă şi seriozitate in
stituit de antrenor, iar aceste efor
turi n-au fost străine nici, C.J.E.F.S.- 
uluL

tn al treilea rind, jucătoarele s-au 
pregătit cu deosebită conştiinciozi
tate, s-au . mobilizat exemplar şi s-a 
creat o atmosferă de calm, propice 
obţinerii de rezultate pozitive.

In sfirşit — fără a fi mai puţin 
important — s-a realizat o îmbina
re fericită între experienţa de con
curs a unor jucătoare (Vasiu, 
Schunn), capacitatea de luptă şi mo
bilizare (Pripiş) şi elanul plin de 
vigoare (Milea, Cloţeanu, Cotfas).

Aceştia au fost, in mare, factorii 
care an contribuit la saltul specta
culos peste cinci locuri, realizat de 
voleibalistele de ia C.S.M. Referitor 
la evoluţia echipei i-am solicitat an
trenorului Florin Braicu cîteva apre
cieri:

„Sínt mulţumit. tntr-o companie 
selectă am reuşit să atragem aten
ţia specialiştilor şi simpatia publi
cului. La Constanta, Marcela Pripiş

a obţinut titlul de cea mai completă 
jucătoare, iar Marinela Milea — din 
nou — premiul de popularitate, tn 
plus evoluţia echipei a fost aprecia
tă elogios de către maestrul emerit 
al sportului dr. Dumitru Medianu. 
vicepreşedintele F.R.V. Aceasta ne 
bucură cu atît mai mult cu cît ac
tualul sistem competitional nu mi 
se pare cel mai judicios întocmit. In 
serii nu s-au disputat decît 1Q me
ciuri, echipele evoiuind în fata pro
priilor suporteri doar de cind eri. 
Clasamentul fiind întocmit pe baza 
turneului final, In prima parte nu 
toate echipele au acordat atenţie 
jocurilor. In plus, alegerea oraşelor 
Iaşi şi Constanta — oraşe care au 
echipe angajate în competiţie — ca 
locuri de desfăşurare a turneului fi
nal a dat naştere anumitor Incon
veniente şi suspiciuni (nu totdeauna 
neîntemeiate)“.

Pentru comportarea meritorie, pen
tru satisfacţiile pe care ni le-au a- 
dus, pentru seriozitatea şi conştiin
ciozitatea d<5 care au dat dovadă fe
licităm echipa de volei C.S.M. Si
biu, pe antrenor şi conducerea clu
bului dorindu-le ea drumul lor as
cendent să nu se oprească aici. m - ____ .
Fiindcă, după o săptămînă de bî- S n‘te *«■**t mănate ia nivelul indicatoruluinemeritată odihnă, Schunn Vasiu, 
Pripiş, Milea şi colegele lor îşi vor 
relua pregătirile tn vederea partici
pării la competiţia dotată cu „Cupa 
Federaţiei" unde nu ne îndoim că 
Sibiul va fi reprezentat cum se cu
vine.

„Aici, în bazinul Tîrnavei, pe 
lunca mănoasă, cresc lubenitele 
cît roata carului. Dar nu numai 
Iubeniţele. Şi morcovul dă rezul
tate faine. Şi ceapa. Şi varza. 
Roşiile din Micăsasa nu-s cunos
cute decît la Copşa sau la Me
diaş, Noi însă dorim să „lărgim* 
faima legumelor. Pentru ca în 
acest an să facem producţie re
cord aplicăm cum scrie la carte 
toate regulile agrotehnicii*.

Şi omul acesta, legumicultor 
de multi ani, vorbeşte cu mîndrie 
de concetăţenii săi. Pentru că 
Atila Somboty — şeful fermei 
legumicole a C.A.P. Micăsasa — 
îşi cunoaşte oamenii. După cum 
la fel de bine îşi ştie şi mese
ria. Şi el şi ceilalţi legumicultori 
pe care zilnic îl găsim în gră
dină, trebăluind pe lingă răsad
niţe. pe lingă straturi, pentru ca 
„planul să divină realitate", cum 
le place să afirme cînd sínt în
trebaţi. De pe cele 35 ha ei şi-au 
propus să livreze aproape 500 
tone legume. Angajament modest, 
bineînţeles. Dar parcă nu din 
angajamente, ci din producţie le- 
veniturile. „Aşa că mai bine să 
fie angajament mic şi producţia 
mare*, continuă Iosif Moldovan, 
preşedintele unităţii.

Ge s-a făcut aici pentru mate
rializarea acestei idei? In răsad-

\

planificat, In cîmp s-a semănat 
ceapa pe 4 ha şi morcovul pe 
5 ha, cît a fost prevăzut. Pe a- 
ceste 9 ha erbicidarea este veriga 
de bază a tehnologiei de lucru. 
Mai sínt aici şi 3 ha spanac şl 
8 ha ridichi — pe post de culturi

succesive: după recoltare, în ace
leaşi terenuri vor fi plantate to
matele, varza de toamnă . , .

Oamenii se plîng că n-au su
ficient superfosfat. Pentru fertili
zări. „Gota din trim. I. 1974 —
30 tone — n-a sosit Încă. deşi 
am trecut în trimestrul II, con
tinua Iosif Moldovan. Dat spe
răm că va veni la timp. In rest 
— acum ne străduim să refacem ţ 
sistemul de irigaţii. Avem ca- ţ. \ 
nale vechi pentru 19 ha. In plan jj 
ne-am prins 25 ha la irigat. Avem 
2 motopompe, le vom pune la | ; 
vreme în funcţie. Noi vom face Ş 
totul pentru a realiza tot ce jj 
ne-am planificat. Am vrea Insă i 
ca şi tovarăşii de la I.L.F. r.ă-şî ţ i 
dea mai multă osteneală cînd va j I 
veni vremea preluărilor. Spun 
asta pentru că în anii trecuţi am 
mai avut şi necazuri. Uneori nu 
s-a preluat marfa la timp şi le
gumele s-au stricat. Ge spun coo 
peraiorii cînd văd că munca lor 
se duce pe apa . . .  Tirnavei“?

Deocamdată, i-am văzut pe coo
peratori cum „zic* la pregătitul 
producţiei. I-am văzut cum tran
spiră şi fac bătături penrtu ca 
roşile de Micăsasa să fie mai 
multe, mai bune. Pentru aceasta 
muncesc oameni ca Ileana Rusu, 
Irina Fechete, Ana Denghel, Su- 
sana Laslo, loan Stoica, Susann 
Dörlinq, Dumitru Minai şi toţi 
ceilalţi.

De aceea, tovarăşi de la I.L.F , 
cînd veţi intra în magazinele , . 
I.L.F., pe post de cumpărători, 
cereţi, vă rog, legume de Mică
sasa . . .

GH. GRAMTER |
N. I. DOBRA

/
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rezen
prestigioasă meridianele kmi

Să te bucuri de aprecierea unanimă a beneficiarilor — fie 
ei din ţară sau de peste hotare — pentru calitatea muncii, 
pentru calitatea stofelor fabricate este intr-adevăr o onoare, 
in sensul cel mai adevărat al cuvîntului. Este o mîndrie jus
tificată, un atribut meritat din plin de harnicul colectiv al 
fabricii „Libertatea".

Anul viitor întreprinderea aceasta împlineşte 125 de ani 
de la înfiinţare. După 98 de ani, adică în anul pe care-1 so
cotim întotdeauna o piatră de hotar a devenirii noastre, în 
1948, fabrica „Libertatea" era încă foarte slab dezvoltată, 
avea utilaje învechite, iar producţia de ţesături era doar de 
340 mii m.p. pe an.

După naţionalizare, ca urmare a politicii partidului nostru 
de industrializare, întreprinderea aceasta a suferit transfor
mări substanţiale, dezvoltîndu-se an de an prin creşterea 
suprafeţelor de producţie, modernizarea utilajelor şi dotarea 
ei cu altele noi, moderne, de înaltă productivitate. Dezvol
tarea, modernizarea şi sistematizarea acestei prestigioase u- 
nităţi economice s-a făcut în doua etape. Prima, 1948—1964, 
se caracterizează prin modernizarea maşinilor existente, re
gruparea lor, în vederea îmbunătăţirii fluxului tehnologic, 
creşterea capacităţilor de producţie, mecanizarea muncilor 
grele şi reducerea efortului fizic al oamenilor, ridicarea ni
velului profesional al cadrelor, înfiinţarea laboratoarelor de 
cercetare şi îmbunătăţirea calităţii produselor. A doua etapă, 
1965—1968, este cea mai importantă. In aceşti patru ani s-a 
realizat proiectul de dezvoltare şi sistematizare prin repro
filarea întreprinderii pentru producerea în exclusivitate a 
articolelor de ţesături pieptănate. S-a extins suprafaţa de 
producţie cu 8 532 m.p. Sectoarele productive nou construite 
au fost dotate cu utilaje de o şi mai înaltă productivitate: 
laminoare şi ringuri pentru filatură, maşini de bobinat, du
blat, răsucit, canetat pentru pregătirea tesătoriei, războaie 
automate de tesut, utilaje moderne pentru realizarea unui 
finisaj superior a! ţesăturilor.

Dezvoltarea în ritm accelerat a întreprinderii permite azi 
o prelucrare optimă a materiilor prime necesare fabricării 
stofelor, creşterea simţitoare a producţiei de ţesături tip lînă 
pieptănată într-un sortiment bogat şi foarte variat de ţesă
turi de calitate superioară cerut intens pe piaţa internă, cît 
şi în R.F. Germania, Franţa Italia, Austria, Finlanda, Dane
marca, U.R.S.S., Anglia, Canada, Liban, Libia şi în multe alte 
ţări ale lumii.

Evoluţia unor indicatori de plan ai anului 1974, faţă de 
1948, este edificatoare:

— valoarea producţiei glo
bale a crescut de 56 ori;

— valoarea producţiei 
marfă a crescut de 50 ori;

— producţia de fire piep

tănate a crescut de 28 ori;
— productivitatea muncii 

pe salariat, de 17 ori;
— producţia anului 1948 

se realizează în 6 zile.

Un colectiv, o deviză:

cincinala! in 4 ani
şi jumăta!

Laminoare de mare capacitate 

din secţia preparaţia filaturii

Pagină realizată de

IO AN CREŢOIU  

Foto: FRED NUSS

Cu ing. Cecilia Strejnicu, şefa compartimentului cercefare-documentare, 

despre;

Activitatea comisiei muncitoreşti 
pentru controlul calităţii

— Vă rog, tovarăşă ingi
neră, să ne spuneţi cum se 
reflectă acţiunile întreprinse 
de comisia calităţii în îmbu
nătăţirea performanţelor pro
duselor?

— Considerînd efortul pentru 
ridicarea calităţii produselor ca 
o sarcină de partid, în întreprin
derea noastră comisia muncito
rească pentru controlul calităţi!. 
In colaborare cu compartimentul 
C.T.G. şi cu Întreg colectivul de 
Ingineri, tehnicieni, maiştri, mun
citori, a activat şi activează por
nind de la ideea că problema ca
lităţii este o problemă colectivă 
şl de conştiinţă, în sensul unui 
adevăr de necontestat! „calitatea 
se produce, nu se controlează“.

Prin discuţiile de la om la om, 
cu produsul in faţă, arătîndu-se 
urmările negative ale defectului 
produs In operaţiunile următoare 
de fabricaţie, prin agitaţia vi
zuală la vitrinele de calitate din 
secţii, prin analiza defectelor la 
mese rotunde, ori de cite ori 
a fost necesar, am contribuit la 
îmbunătăţirea calităţii firelor şi, 
implicit, a ţesăturilor. Filatoarele 
Maria Moga, Susana Roşea, Eca- 
terina Papp, ţesătoarele Paraschi- 
va Sopran, Marta Moldovan, Pa- 
raschiva Mogoş, Maria May, E- 
lena Orbán şi ajutorii de maişlri 
loan Moţan şi Ilie Motronea, con

ştienţi de influenţa negativă a 
defectelor produse în cursul pro
cesului tehnologic asupra stofei 
finite au demonstrat că printr-o 
supraveghere atentă a maşinilor 
şi prin efectuarea unei mînuirl 
corecte se pot obţine fire şi ţe
sături de bună calitate.

Datorită muncii colective din 
filatură, în secţia ţesătorie cali
tatea a cunoscut o îmbunătăţire 
substanţială, ceea ce ne-a permis
să obţinem indicele de calitate 
planificat.

— Ar fi Interesant să zăbo
viţi asupra rezultatelor obţi
nute la ţesătorie.

—■ La controalele efectuate de 
către membrii comisiei s-a con
statat că şi în ţesătorie factorul- 
om, metodele de influenţare a 
acestuia pentru îmbunătăţirea ca
lităţii au dat rezultate bune. Prin
tre acestea amintim: o bună or
ganizare a reparaţiilor la răz
boaie, un control amănunţit efec
tuat direct pe război de către 
ţesătoare etc. De un real folos 
ne-au fost discuţiile cu produsul 
In faţă la care au participat 
membrii comisiei şi organele de 
control a calităţii din sectoare, 
fapt ce a permis luarea de mă 
suri imediate de către conduce
rea sectoarelor sau a întreprin
derii.

Comisia noastră e hotărîtă ca 
pentru obţinerea unei calităţi tot 
mai bune să organizeze în con

tinuare decade ale calităţii. In 
acest scop, vom antrena toti fac
torii care concură la realizarea 
ţesăturilor. Făcînd din problema 
calităţii o problemă de demnitate 
muncitorească, vom imprima în
tregului colectiv ideea de a privi 
produsul realizat de fiecare tn 
parte de pe poziţia dublă: de 
producător şi de consumator.

— In prezent ce fel de cer
cetări vă preocupă?

— Lucrările de cercetare sínt 
îndreptate spre creşterea pro
ducţiei şi productivităţii muncii 
şi îmbunătăţirea continuă a cali- 
tăf't produselor noastre in vede
rea îndeplinirii cincinalului in 
4 ani şi 6 luni.

In scopul acesta, în prezent ne 
preocupăm de stabilirea posibili
tăţilor de creştere a indicTor de 
uEUzare a capacităţilor de pro
ducţie: stabilirea eficientei dis
pozitivelor electronice de cură
ţire a firelor; aplicarea de trata
mente de finisare a produselor 
textile în scopul atribuirii de noi 
caracteristici: permanent preş,
antimurdărire etc. Această acti
vitate de cercetare o desfăşurăm 
în strînsă colaborare cu specia
liştii din sectoarele de producţie, 
în sprijinul realizării şi aplicării 
cercetărilor noastre avem labora
torul fizico-mecanic şi chimic- 
tehnologic dotat cu aparatură 
modernă şi cu personal bine ca
lificat.

f k  u  s  u  •Lau tari 
fructuoase:

I

inovaţii 
şi raţiona-
a • v •hzan
Comisia inginerilor şl tehnicie

nilor a antrenat în mişcarea de 
inovaţii' şl raţionalizări 4 ingi
neri, 7 tehnicieni şi maiştri şi 
13 muncitori. Tehnicianul Zaha- 
ria Mărginean ne informează că 
în ultimele luni ale anului trecut 
şi' în primul trimestru din 1974 
au fost înregistrate 10 propuneri 
de inovaţii şi raţionalizări. Din 
acestea, 5 au fost acceptate jar 
2 sínt în studiu. Eficienţa econo
mică postoalculaltă se ridică ta 
valoarea de peste 750 mii lei, iar 
recompensele acordate la pesta 
20 mii lei.

Printre ultimele propuneri ac
ceptate şi realizate se numără 
inovaţia maşină de rolat stoiă 
în lăţime totală, a inginerului 
Dieter Gölner, maistrului Simion 
Moraru şi muncitorului Peter 
Kocso precum şi raţionalizarea 
lăcătuşului Coman Simán vizînd 
mărirea capacităţii de urzit la un 
articol în fabricaţie, cu o efi
cienţă economică de 56 350 lei.

Instalaţii moderne de vopsit

Antrenat in întrecerea socia
listă, urmărind obiective con
crete, mobilizatoare, harnicul co
lectiv al fabricii „Libertatea* a 
încheiat anul trecut cu toţi indica
torii de plan realizaţi şi depăşiţi. 
Sarcinile de plan din anul acesta 
prezintă creşteri importante, atît 
faţă de prevederile cincinalului 
cît şi faţă de planul anului pre
cedent. Graiul cifrelor este edi
ficator în acest sens. Faţă de 
planul din 1973, în 1974 valoarea 
producţiei globale este mai mare 
cu 9,1 la suită; la producţia marfă 
se înregistrează o creştere de 1,8 
milioane lei; la ţesături tip lînă, 
130 mii mp; la fire pieptănate. 
20 tone; volumul produselor la 
export, 51,8 la sută.

Dincolo de spectaculozitatea 
cifrelor, adevărata valoare a a- 
cestui harnic colectiv rezidă în 
faptele sale de muncă. Şi faptele 
vorbesc convingător, pentru că 
in întrecerea cu fabrica „Doro
banţul" din Ploieşti, prestigiosul 
colectiv de la „Libertatea* s-a

Cea mai preţioasă investiţie
Pentru creşterea şi diversificarea producţiei, 

colectivul atelierului de proiectare a produse
lor a realizat in 1973 şase noi articole, 47 de
sene noi cu peste 360 poziţii coloristice şi 14 
noi poziţii în cadrul desenelor existente. La 
aceste rezultate se adaugă reproducerile de 
mostre executate in termen pentru diferite 
firme şi în special pentru Centrala de confecţii 
din Bucureşti, în scopul contractării la timp a 
planului de export.

în cursul anului trecut, fabrica „Libertatea“ 
a participat cu cele mai noi şi reprezentative 
creaţii la o serie de tîrguri şi expoziţii inter
naţionale, cum sint cele din Leipzig, Milano 
şi altele.

De asemenea, în planul măsurilor tehnico- 
organizatorice au fost prevăzute 45 măsuri care 
s-au materializat printr-o eficienţă economică 
in valoare de peste 3,7 milioane lei.

— In 1974 nu avem plan de investiţii — 
afirmă directorul întreprinderii ing. NICOLAE 
NAN — însă cea mai preţioasă investiţie este 
orientarea energiei creatoare a oamenilor spre 
folosirea inepuizabilelor noastre rezerve interne 
pentru realizarea sarcinilor de plan din anul 
acesta, cel de-al patrulea an al cincinalului, 
pentru creşterea productivităţii muncii şi indi
cilor de calitate, pentru reducerea normelor de 
consum şi a cheltuielilor materiale. In planul 
de măsuri tehnico-organizatorice sínt prevăzute 
în acest scop 46 noi măsuri menite să ne aducă 
o eficienţă economică de peste• 4,5 milioane lei, 
rod al căutărilor şi frămîntărilor întregului co
lectiv al fabricii pentru întîmpinarea celei de 
a XXX-a aniversări a eliberării patriei şi a 
celui de al XI-lea Congres al partidului cu noi 
şi substanţiale realizări.

M UNCITO ARE FR U N TA ŞE ÎN ÎNTRECEREA SOCIALISTĂ

MARIA PAUNESCU

n

PARASCHIVA SOPRAN OTÍLIA GRILA MARGARETA SCHEMMEL ELENA IONICA SUSANA SCHUSTER

angajat să dea suplimentar 2 mi
lioane lei la valoarea producţiei 
globale, 1 milion lei la produc
ţia marfă, 10 mii mp ţesături tip 
lină, 20 mii mp textile neţesute. 
3 tone fire lină şi să livreze la 
fondul pieţii produse în valoare 
de 2 milioane lei peste nivelul 
planificat.

Succesele obţinute anul trecut 
şi cele din primul trimestru re
cent încheiat, în care colectivul 
şi-a depăşit angajamentul aferent 
întregului an — 2,8 milioane lei 
la producţia globală, 1,2 milioane 
lei producţia marfă, 4 tone la ţe
sături lînă, 20 mii mp textile ne
ţesute şi peste 2 milioane lei pro
duse la fondul pieţii — consti
tuie un atestat al competenţei cu 
care muncesc cadrele din condu
cerea secţiilor şi atelierelor, al 
hărniciei şi dăruirii în muncă a 
întregului colectiv din care s-a 
detaşat marele detaşament al ce
lor 122 fruntaşi în întrecerea so
cialistă. Tomiaa Roman. Ana 
Sprînceanu, Regina Fleischer, 
Aurel Bozdoc. Zenovia Coţinescu, 
Paraschiva Chiparu, Anelise Să
răcuţ, Otília Tăban, Paraschiva 
Borcea, Paraschiva Pop. Elena 
Băluţoiu, Arnold Stengel sínt 
doar cîţiva din animatorii între
cerii al cărei mare şi generos 
obiectiv este realizarea cincina
lului în 4 ani şi jumătate.
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impera
tiv major -  

calificarea

şi

calificării
Cunoaşterea şi minuirea utila

jelor moderne, de înaltă tehnici
tate, creşterea calităţii produse
lor şi a productivităţii muncii nu 
sínt posibile fără o temeinică 
pregătire profesională, fără cali
ficare şi ridicarea continuă a ca
lificării. Acest imperativ major a 
fost înţeles de conducerea între
prinderii „Libertatea* care a a- 
doptat măsurile corespunzătoare.

Astfel, în 1971—1972 prin şcoa
la profesională la cursurile de zi 
cu durata de doi ani, prin cursuri 
de calificare de scurtă durată cu 
participare în producţie şi prin 
cursul de calificare de gradul II 
s-au calificat şi şi-au ridicat ca
lificarea 155 tineri în meseriile 
de filatori, ţesători, bobinatori, 
dublatori, finisori produse textile. 
In perioada 1972—1974, prin ace
leaşi forme de învăţămînt şi în 
aceleaşi meserii s-au calificat si 
şi-au ridicat calificarea alţi 190 
tineri. în acest an, prin instruire 
la locul de muncă se vor perfec
ţiona încă 400 cadre de munci
tori.

Datorită temeinicei pregătiri 
profesionale, făcută ou compe
tenţă de către ing. Vistian Bu- 
nea, de tehnicienii Nicolae Gir- 
leanu, Dănilă Bozdoc, Dorel Fe
lea şi maistrul Traian Popovici. 
multe din tinerele recent cali
ficate işi realizează şi-şi depăşesc 
chiar normele, dînd totodată şi 
produse de calitate. Printre aces
tea se numără tinerele filatoare 
Eugenia Dumitresou, Elisabeta 
Crăciun, Maria Orbán, Renate 
Astner, Aniţa Corlaciu, Heide
marie Phleps, Maria Bobei şi 
multe altele.

In prezent se pregătesc, cu par
ticiparea în producţie. 26 ajutori 
de maiştri. Ei vor termina cursu
rile cu durata de opt luni.

Este lesne de înţeles că între
prinderea culege acum constant 
roadele unei strategii de person i! 
ferme, gindite cu maximă exi
gentă şi răspundere.
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Intervenţia delegaţiei ţării noastre 
în Comitetul pregătitor ai Conferinţei

privind neproliferarea 
armelor nucleare

D e c l a r a ţ i a  d e  p r e s ă  
a  c a n c e l a r u l u i  

W i l l y  B r a n d t

La Genera «continuă lucrările Co
mitetului pregătitor al Conferinţei 
pentru examinarea aplicării Trata
tului privind neproliferarea armelor 
nucleare. Luînd cuvîntul în şedinţa 
de mamţi, reprezentantul ţării noas
tre, ambasadorul Constantin Ene a 
relevat că „România a participat de 
o manieră activă la negocierile pen
tru elaborarea Tratatului privind ne
proliferarea armelor nucleare prezen- 
tînd propuneri concrete tinzînd să 
amelioreze textul iniţial al acestui 
acord, pornind de la ideea funda
mentală că esenţa unui tratat de 
neproliferare constă, pe de o par
te, în a ridica o barieră eficace îu 
faţa diseminării armelor nucleare si, 
pe de altă parte, îu a asigura reali
zarea unor paşi concreţi pe calea 
dezarmării nucleare, în a oferi ga
ranţii de securitate statelor care re
nunţă la producerea şi achiziţionarea 
armelor atomice şi să permită 
accesul, fără piedici, al tuturor sta
telor la binefacerile oferite de utili
zarea în scopuri paşnice a energiei 
nucleare.

Ratificînd Tratatul de neprolifera
re — a declarat delegatul ţării noas
tre — România a considerat că acest 
acord constituie un prim pas pe 
calea măsurilor destinate să limite
ze şi să lichideze dezvoltarea cursei 
înarmărilor atomice. In aceiaşi timp,

Paris 3 (Agerpres). — După cum 
s-a anunţat, preşedintele Republicii 
Franceze, Georges Pompidou a înce
tat din viată marţi seara la Paris. Con
siliul de Miniştri al Franţei s-a întru
nit, miercuri, sub preşedinţia primului 
ministru, Pierre Messmer, pentru a 
analiza situaţia creată după înceta
rea din viaţă a preşedintelui Repu
blicii Franceze, Georges Pompidou.

La sfîrşitul şedinţei, a fost dat 
publicităţii- ţin comunicat oficial în 
care se arată că, respectînd dorinţa 
preşedintelui Pompidou şi la cererea 
familiei sale, a fost fixat un ser
viciu religios pentru ziua de ţoi; 
vor asista membrii familiei, membrii 
guvernului şi colaboratorii apropiaţi 
ai preşedintelui. înhumarea va avea 
loc la Orvilliers, Ia 50 km de Paris, 
în cadrul unei ceremonii strict fa
miliale.

O ceremonie solemnă de omagiu 
preşedintelui Georges Pompidou va 
avea loc sîmbătă, la ora 10,00 G.M.T., 
la Catedrala Notre-Dame din Paris, 
la care vor asista membri ai guver
nului, ai Parlamentului şi ai dele
gaţiilor străine.

Sîmbătă va fi declarată zl de doliu. 
Conform uzanţelor, toate drapelele 
vor fi coboţîte în berna pînă la sfîr
şitul lunii.

La Palatul Elysée a fost deschis 
un registru de condoleanţe.

Consiliul de Miniştri se va întruni 
din nou vineri la Palatul Elysée.

★
Tot miercuri, s-a întrunit şi <3on- 

siliul Constituţional francez, care a 
hotărît desemnarea oficială a pre
şedintelui Senatului, Alain Poher, în 
funcţia de preşedinte interimar al 
Republicii Franceze. Alain Poher va 
Tămîne în această funcţie pînă la

România a subliniat necesitatea ca 
acest pas să fie urmat, cit mai re
pede posibil, de noi măsuri în dome
niul dezarmării, al utilizării paşnice 
a energiei atomice, al creşterii secu
rităţii statelor care au renunţat la 
producerea şi achiziţionarea arme
lor nucleare.

In continuare, vorbitorul a subli
niat marea importanţă pe care o a- 
cordă tara noastră pregătirii şi des
făşurării conferinţei ce va avea loc 
în. 1975, rolului pe care aceasta, ca 
şi cele care o vor urma, trebuie să-l 
joace ca mijloc de verificare colec
tivă pentru toate statele părţi, cu 
privire la maniera în care fiecare 
dintre ele îşi „îndeplineşte obliga
ţiile asumate $i participă la coopera
rea în vederea realizării obiectivelor 
tratatului.

Referitor la ordinea de zi a con
ferinţei — a spus reprezentantul ro
mân —. ne pronunţăm în favoarea 
pregătirii unei agende detaliate, ca
re să conţină puncte referitoare la 
principalele probleme cuprinse în 
tratat.

In ceea ce priveşte modul de or
ganizare a Conferinţei, delegaţia ro
mână se pronunţă în favoarea unei 
proceduri democratice pentru 
desfăşurarea lucrărilor, de natură să 
permită participarea egală a tuturor 
statelor părţi la dezbateri.

alegerea noului preşedinte al ţării, 
alegere care, potrivit prevederilor 
constituţionale, urmează să aibă loc 
între 22 aprilie şi 7 mâi.

H MARŢI SEARA, LA ALEXAN
DRIA preşedintele Egiptului, Anwar 
Sadat, a început convorbirile ofi
ciale cu preşedintele Sudanului, 
Gaffar Numeiri, care întreprinde o 
vizită de o săptămînă în această 
ţară. Au fost examinate mijloacele 
de natură să contribuie la dezvol
tarea, în continuare, a relaţiilor bi
laterale pe multiple planuri între 
cele două state şi actuala situaţie 
din Orientul Apropiat.

18 IN CADRUL MANIFESTĂRI
LOR DEDICATE CELEI DE-a 30-a A- 
NIVERSÄRI A ELIBERĂRII PATRIEI
de sub jugul fascist a avut loc la 
Ambasada română din Republica Fe
derală Germania o seară _ româ
nească. Au fost prezentate filme ce 
înfăţişează frumuseţile turistice ale 
României, aspecte din viaţa coti
diană a cetăţenilor tării noastre. 
Filmele s-au bucurat de un deosebit 
succes în rîndul numeroşilor ziarişti 
vest-germani şi reprezentanţi ai fir
melor din R.F.G. care organizează 
călătorii turistice şi concedii în Ro
mânia, prezenţi ia această mani
festare.

■  LA BRUXELLES continuă, sub 
auspiciile lui Leo Tindemans, con-

Bonn 3 {Agerpres). — Cancelarul 
R.F. Germania, Willy Brandt, a făcut 
o declaraţie de presă în care s-a 
referit la situaţia internă a partidu
lui şi la alte probleme ale politicii 
interne şi externe a R.F.G.. El a 
subliniat, astfel, necesitatea ca mem
brii Partidului Social-Democrat — 
principala formaţiune politică a coa
liţiei guvernamentale — să-şi strîngă 
rîndurile. Brandt a arătat că această 
coeziune a devenit cu atît mgi ne
cesară, cu cit P.S.D. a suferit mai 
multe eşecuri succesive în recentele 
alegeri parţiale desfăşurate în lan
durile Renania-Palatinat, Renania de 
Nord-Westfalia şi Schleswig-Hol
stein.

Willy Brandt a cerut ca P.S.D. să 
rămînă unit pentru îndeplinirea ro
lului său în stat şi în societate.

în ce priveşte colaborarea, în ca
drul coaliţiei guvernamentale, cu Par-

Nicosia 3 (Agerpres). — După cum 
relevă agenţia United Press Inter
national, convorbirile ăntercipriote 
par să fi ajuns, marţi, într-un im
pas, întrerupîndu-se fără să fi fost 
stabilită o dată pentru ţinerea vii
toarei reuniuni.

într-o declaraţie făcută la sfîrşi
tul întrevederii pe care a avut-o cu 
reprezentantul comunităţii turce, 
Rauf Denktash, Glafkos derides, a 
subliniaţi că întreruperea în acest 
mod a convorbirilor - nu înseamnă,

sultările în vederea formării noului 
guvern de coaliţie bipartid belgian, 
în ciuda climatului favorabil — re
levă agenţia France Presse — in 
care s-au desfăşurat pînă in pre
zent, convorbirile între reprezen
tanţii Partidului Socialist şi ai Par
tidului Social-Creştin nu au dus ia 
nici un rezultat, nefiind redactat 
încă un program comun de guver
nare. Participanţii la consultările 
desfăşurate sub preşedinţia lui Tin
demans au ajuns la o înţelegere par
ţială numai asupra problemei regio- 
nalizăril Belgiei. Celelalte probleme 
importante şi, mai ales, controver
sate, cum ar fi cheltuielile econo
mice publice şl învăţămîntul, s-au 
aflat în studiu luni şi marţi, fără a 
se ajunge la un acord.

■  COMITETUL O.N.U. PENTRU 
DECOLONIZARE şi'-a încheiat dez
baterile asupra problemei rhode- 
siene, începute la 22 martie. Au fost 
adoptate două rezoluţii care con
damnă politica regimului rasist din 
Rhodesia, represiunile săvîrşite îm
potriva poporului Zimbabwe şi vio
larea de către unele guverne străine 
a rezoluţiilor O.N.U. privind sanc
ţiunile împotriva regimului rasist 
rhodesian.

tidul Liber-Democrat, vorbitorul a 
apreciat că. ea se caracterizează 
prin respect şi lealitate reciprocă, 
exprimîndu-şî convingerea că rema
nierea guvernamentală, care va fi 
necesară după alegerile preziden
ţiale din luna mai a acestui an, (la 
care candidează, cu mari şanse de 
victorie, actualul vicecancelar şi mi
nistru de externe Walter Scheel — 
n.n.) va prilejui o confirmare clară 
a viabilităţii coaliţiei P.S.D,-P.L.D.

Referindu-se la poziţia ţării sate 
fată de cererea guvernului de la 
Londra de a renegocia condiţiile de 
aderare ale Marii Britanii la Piaţa 
comună, cancelarul a precizat că 
R.F.G. este gata să coopereze pentru 
ca Anglia să obţină condiţii mai 
bune de participare la G.E.E., dar că 
se va opune modificării prevederilor 
de bază ale Tratatului de la Roma, 
care constituie actul de naştere al 
comunităţii.

totuşi, că ele au fost abandonate. 
Totodată, reprezentantul comunităţii 
greceşti a cerut lui Rauf Denktash 
o serie de clarificări în legătură cu 
recenta declaraţie a premierului 
turc, Bulent Ecevit, potrivit căreia 
cea mai bună soluţie pentru stabili
rea viitorului constituţional al Ci
prului ar fi o soluţie federativă.

După cum se ştie, sistemul federa
tiv este respins de guvernul pre
şedintelui Makarios şi de comunita
tea greacă din insulă.

■  IN ZONA CENTRALA A PĂR
ŢII EUROPENE A UNIUNII SOVIE
TICE, meteorologii au constatat o 
temperatură neobişnuit de ridicată 
pentru această perioadă a anului. 
La Moscova, de exemplu, mercurul 
termometrelor indică, ziua, plus Î4 
grade Celsius, iar temperatura medie 
a aerului este cu 6—8 grade supe
rioară celei obişnuite. Primăvara a 
început în această zonă încă în lu
na februarie, cînd s-a topit cea mal 
mare parte a zăpezii, iar acum au 
început să înfrunzească pomii, lucru 
care se întîmplă, de obicei, în zonele 
respective în luna mai.

Bl PRINŢUL SUFANUVONG, pre
şedintele Comitetului Central al 
Frontului Patriotic Laoţian, a avut 
o convorbire cu PRINŢUL SUVANNA 
FUMA, primul ministru al guvernu
lui de la Vientiane.

Prinţul Sufanuvong a sosit, 
miercuri, Ja Vientiane pentru a par
ticipa Ja activităţile legate de for
marea guvernului provizoriu de u- 
niune naţională şl a Consiliului po
litic de coaliţie naţională în virtu
tea Acordului din februarie 1973 da 
restabilire a păcii şi înţelegere na
ţională In Laos.

Faptul 
d ivers  
p e  g lob
WASHINGTON. — Zona de 

sud-est a Statelor Unite este bin- 
tuită de puternice uragane de 
primăvară, care s-au soldat, pină 
în prezent, cu morţi, răniţi şi 
mari pagube materiale. Din cauza 
forţei neobişnuite a vîntului, o 
persoană şi-a pierdut viata in lo
calitatea Huntsville din Alabama, 
locuinţa sa fiind pur si simplu 
măturată de curenţi.

în statul Kentucky, un locuitor 
şi-a pierdut viata, 12 persoane 
au fost rănite, iar un mare nu
măr de case distruse. Uraganele 
au făcut numeroase victime şi 
mari pagube materiale în statele 
Tennessee, Ohio şi Mississippi.

*

OTTAWA. — Trei bandiţi înar
maţi au pătruns în sediul com
paniei canadiene „Ganflo Mines 
Ltd“, au legat cinci funcţionari 
din serviciul financiar, însuşin- 
du-şi o cantitate de aur în va
loare de peste 500 000 dolari. 
Abia după o oră şi jumătate, u- 
nul dintre funcţionari a reuşit să 
se elibereze şi să anunţe poliţia, 
care a deschis o anchetă. ■

★

LONDRA. — Un vas chinezesc, 
vechi de peste 570 de ani, a fost 
vîndut de către cunoscuta galerie 
londoneză „Sotheby* pentru 
suma de 1 008 000 dolari. Vasul 
are înălţimea de 419 mm. este de 
culoare alb-albastră şi are pictat 
pe una din laturi un dragon în
conjurat de frunze şi flori. Pre
ţul uriaş oferit de cumpărător se 
datorează rarităţii acestei opere 
de artă.

OTTAWA. — Un savant cana
dian, dr. J, Wilfried Hahn, a de
clarat, în cadrul unei reuniuni a 
cercetătorilor ştiinţifici din ca
drul Consiliului Naţional pentru 
Cercetări al Canadei,, că omul 
este dotat cu o forţă invizibilă, 
care îi permite, între altele, să 
deplaseze obiectele fără să le 
atingă, să-şi transmită gîndurile 
la distantă şl să vindece mala
diile. Dr. Hahn, care este spe
cialist în chimie-psihologxe ta 
Universitatea Alberta din Canada, 
consideră că această forţă pro
vine din undele gravitaţionale 
descrise de teoria relativităţii. 
Aceste unde, afirmă savantul ca
nadian, nu au putut fi încă veri
ficate în mod ştiinţific, dar, ele 
au o forţă de pătrundere care 
nu cunoaşte obstacole. In spri
jinul teoriei sale, dr. Hahn a e- 
vocat puterile ieşite din cernim 
aje unui american, Norbu Shen, 
care a studiat mai mulţi ani siste
mul yoga în Tibet şi care efec
tuează o serie de experienţe în 
Statei© Unite.

D u p ă  î n c e t a r e a  d i n  v i a t ă  

a  p r e ş e d i n t e l u i  P o m p i d o u

EVENIMENTUL PE SCURT

Convorbirile intercipriote in impas

ÎN ACTUALUL SEZON AGRICOL
(Urmare din pac. I)

lor şî găsirea de soluţii pentru 
a doua z i. . .

Nu ştiu dacă în fiecare seară 
la Valea Viilor se face un ase
menea plan de „bătaie* pentru a 
doua zi. Cert este că operativa 
şedinţă de lucru din seara aceea 
a punctat bine direcţiile pentru 
o acţionare hotărîtă în ziua ur
mătoare,

— Nu stăm rău cu lucrările de 
campanie, continuă inginerul Cor
nel Albuţiu. Am acordat mare a- 
tenţie fertilizărilor. Ne înţelegem 
bine între noi, dar ar fi bine ca 
şi alţii să ne înţeleagă proble
mele noastre. în trim. I al aces
tui, an n-ara primit nici un gram 
de azotoase. Banca agricolă refu

ză să ne crediteze. Sint convins 
că tot vom primi bani pentru în
grăşăminte. Ce folos însă dacă 
n-avem azotoase acum, la semă
nat? Cum să pregătim bine pro
ducţiile acestui an? Am primit 
doar pentru cartofi 30 tone com
plexe şi 22 tone superfosfat. Si 
am şî aplicat aceste îngrăşămin
t e . ..

Şi ar mai fi unele „'probleme* 
la Valea Viilor. Deficitul de 150 
tone cartof i-raateri al semincer
este încă neacoperit. Trifoiul în 
cultură ascunsă încă nu fusese 
semănat. E drept, se estimează 
depăşirea cu 20 ha a sarcinii de 
plan. Sămînta de trifoi există.

Dar, vorba preşedintelui, „cine 
nu are lipsuri"? Esenţial este ca

oamenii sa vadă aceste lipsuri, 
să se mobilizeze pentru înlătura
rea lor.

Şi, după cum se prezintă lucru
rile azi Ia Valea Viilor, se pare 
că sínt premise pentru înlătura
rea unor „scăpări* organizatori
ce, pentru ridicarea activităţii de 
producţie pe o nouă treaptă. 
Pentru aceasta se străduiesc oa
meni ca Leonte Şoldorfean, Mar
tin Brener, Karol Boronkoy, Si
ni ion Schiller, Ana Hendea, Laura 
Sicoii, Ion Munteanu, Martin 
Schiller, Cristina Schuster, Cata
rina Stamp, Maria Sincher şi toti 
ceilalţi, cooperatori, mecanizatori, 
specialişti — angajaţi plenar tn 
bătălia „fierbinte“ a acestei pri
măveri pretimpurii..«

B R I G Ă Z I L E  A R T I S T I C E
(Urmare din pag. I)

graficul simplu) cu efecte agita
torice verificate. De asemenea, 
lipseşte, aproape în totalitate, din 
textele prezentate revenirea asu
pra unor aspecte criticate ante
rior, fie că este vorba de între
prindere sau de aspecte ale vieţii 
publice.

Problema principală care, după 
părerea noastră, rămîne în actua
litate este modul de organizare a 
concursurilor. Demonstrat fiind 
faptul că brigada constituie in
strument de agitaţie ce trebuie 
ancorat în sfera unor preocupări 
concrete, specifice, „dezrădăcina

rea" ei din mediul propice (în
treprinderea, cooperativa meşte
şugărească. satul etc.) şi plasa
rea pe o scejiă neutră duce la 
pierderea multor valente, la, scă
derea implicită a gradului de in
teres a celor prezenţi. Deoarece 
este foarte greu — dar nu impo
sibil — ca vizionarea acestor co
lective pînă la faza judeţeană să 
se facă la locul lori de origine, 
am sugera pentru viitoarele etape 
de masă ale unor competiţii si
milare, gruparea briqăzilor ,ie 
agitaţie pe ramuri de producţie, 
organizarea unor spectacole în 
sălile culturale ale marilor Între
prinderi, care ar beneficia de un

interes sporit si o participare 
mult mai largă.

Ne bucură să constatăm crista
lizarea unei âdei mai vechi şi a 
promisiunilor de punere în prac
tică, înfiinţarea îa Sibiu şi Me
diaş a unui studiou al artistului 
amator, pentru instructori, textieri 
şi colective de interpreţi de bri
gadă. Conceperea şi' organizarea 
lui ca îmbinare â unor elemente 
de teorie cu cele de practică, 
prezentarea prin rotaţie a unor 
spectacole de brigadă şi discuta
rea „pe viu" a acestora, sínt fac
tori ce pot asigura un reviri
ment de esenţă în activitatea bri
qăzilor artistice de agitaţie din 
judeţul nostru.

Trustul de instalaţii- 
montaj Braşov

Şantierul Mediaş
angajează de urgenţă, pentru lotul I.M.M.N. Copşa

Mică:

— sudori electrici 
—- sudori autogeni
— lăcătuşi montori
— instalatori încălzire

Pentru aceste meserii angajăm şi pensionari pentru 
limită de vîrsta, cu dreptul de a cumula salariul cu 
pensia întreagă pe toată durata angajării, precum şi sa
lariaţi din unităţi, care după orele de program pot lu
cra pînă la 4 ore/zi.

De asemenea mai angajează imediat:

— conducător auto cu gradele B, C, D, şi E
— magaziner

Se asigură drepturi de şantier, inclusiv cazare gratuită.
Informaţii suplimentare Mediaş, str. Gheţii nr. 5, te

lefon 1 11 90.

întreprinderea de piese auto Sibiu
organizează curs de calificare în meseria de MAŞINIST 
POD RULANT (macaragii) — numai cu femei.

Cele care doresc a urma acest curs, pot lua informa
ţii de la sediul întreprinderii, str. Sevastopol nr. 8, te
lefon 2 34 90, interior 1 22.

Topitoria de in Cîrţa, 
judeţul Sibiu

ANGAJEAZĂ:

— 1 contabil principal
— 1 tehnician producţie

Condiţii de angajare: H.C.M. 914/1968, privitor la 
studii şi vechime.

Se asigură locuinţă.

Teatrul de păpuşi Sibiu
anunţă concurs pentru 20 aprilie 1974, ora 9, pentru 
posturile:

— artistă mînuitoare (secţia română)
— artistă mînuitoare (secţia germană)

Studii: liceu
Informaţii telefon 1 34 96.

Autobaza transporturi 
auto Sibiu

recrutează candidaţi pentru ŞCOALA DE ŞOFERI 

PROFESIONIŞTI AIUD, seria 15 aprilie 1974.

Se asigură cazare, masă şi şcolarizare gratuită.

Acte necesare: copie legalizată după certificatul de 

naştere, copie legalizată după certificatul de studii, cer
tificat medical eliberat de Policlinica C.F.R. Sibiu, ca
zier judiciar.

înscrierile se fac la sediul Autobazei Sibiu, str. 
Sevastopol nr. 12, pînă la data de 12 aprilie 1974.

Se primesc şi femei, în aceleaşi condiţii.

Icemenerg Sibiu
str. Uzinei nr. 7 angajează prin concurs:

—  2 ingineri tehnologia construcţiilor He maşini

— 1 maistru tehnologia construcţiilor He maşini

Informaţii suplimentare se pot obţine He la biroul 
personal-salarizare, telefon 1 39 42.

I.C.S.A.P. Sibiu
ANGAJEAZĂ:

— 4 motoscuterişti

—  ajutori ospătari pentru sezonul He vară pe li
toral, care să cunoască limba germană

—  muncitoare bucătărie 
2 şoferi

Informaţii suplimentare la compartimentul personal 
al întreprinderii.

M ica p u b lic ita te
PIERDUT caiete pe numele Traşcă 

loan. Adresaţi str. Anghel Salîgny 
9. Sibiu. Recompensă.

VlND mobilă combinată, furnir, 
stare perfectă, str. Gheorghe Şincai 
62.

VlND Volkswagen 1 300, alb, In
terior roşu, tip nou, 15 600 km. In
formaţii telefon 1 19 72, orele 10—13

VIND imobil, 4 camere, dependin 
te, str. Constituţiei 20. Informaţii 
1 IS 58 după masă.

VlND casă liberă, cn dependinţe. 
Str. Luptei 21.

VlND ieftin pian vienez, coadă 
scurtă. Sibiu, telefon t 27 50.

Îndureraţi anunţăm pierderea 
scumpului nostru soţ, tată, frate ?î 
unchi

ILIÉ BRANA 
pensionar

Inmormtntarea joi 4 aprilie ora 
11, tn cimitirul din Mohn.

Familia învăţător Centea şî Brana
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